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Ympäristöasiat, vesiresilienssi ja kilpailukykyinen kiertotalous 

 

1. Yleinen pätevyys, sitoutuminen Euroopan asiaan ja henkilökohtainen riippumattomuus 

Mitä pätevyytenne ja työkokemuksenne osa-alueita pidätte erityisen merkittävinä tulevaa komission jäsenen 

tehtävää ja Euroopan unionin yleisen edun edistämistä ajatellen varsinkin vastuualueellanne? Miten aiotte 

osallistua komission poliittisten suuntaviivojen täytäntöönpanoon? Miten aiotte toteuttaa sukupuolten tasa-arvon 

valtavirtaistamista ja ottaa sukupuolinäkökulman huomioon kaikilla vastuullanne olevilla politiikanaloilla? Miten 

aiotte toteuttaa nuorisopolitiikan valtavirtaistamista? 

Mitä takeita riippumattomuudestanne voitte antaa Euroopan parlamentille ja miten varmistatte, ettei mikään 

aiempi, nykyinen tai tuleva toimintanne aseta kyseenalaiseksi tehtävienne hoitoa komissiossa? 

Varttuessani Ruotsissa 70- ja 80-luvuilla EU tuntui usein kaukaiselta. Ehkä siksi, että maani sijaitsee Euroopan 

reunamilla, ja siksi, että ruotsalaiset ovat aina nähneet itsensä sitoutumattomina ja riippumattomina eikä koskaan 

ollut varmaa, että liittyisimme Euroopan unioniin. Kun kampanjoin nuorena ja poliittisesti aktiivisena opiskelijana 

Ruotsin EU-jäsenyyden puolesta 90-luvulla, olin kuitenkin vakuuttunut paitsi jäsenyyden tuomista taloudellisista 

hyödyistä myös siitä, että Ruotsi kuului osaksi Eurooppa-hanketta. Avoimuuteen, vapauteen ja ihmisarvoon 

perustuva EU edusti sukupolveni toiveita ja sitä tulevaisuutta, jota me halusimme lapsillemme.  

 

Muistan edelleen sen ajan elävästi: kotona käydyt keskustelut, väittelyt kouluissa ja tapaamiset kansalaisten kanssa 

kaupungintaloissa ja aukioilla eri puolilla maata. Ennen kaikkea muistan sen valtavan ylpeyden, jota tunsin, kun 

Ruotsista viimein tuli jäsenvaltio. En voi kuvitella suurempaa kunniaa kuin se, että saisin komissaarina olla 

mukana rakentamassa yhteistä eurooppalaista tulevaisuutta.  

 

Ylpeänä äitinä ja isoäitinä kiinnitän yhä enemmän huomiota siihen, millaisen unionin jätämme seuraavalle 

sukupolvelle. Turvallisuuteen, vaurauteen ja luontoon, joista hyvinvointimme on riippuvainen, kohdistuu 

moninaisia uhkia. Olen kuitenkin vakuuttunut siitä, että voimme selvitä näistä haasteista, kun vain toimimme 

yhdessä.  

 

Kun toimin EU-asioista vastaavana ministerinä Ruotsin ollessa Euroopan unionin neuvoston puheenjohtajavaltio 

vuonna 2023, tehtävänäni oli edistää Euroopan vihreyttä, turvallisuutta ja vaurautta. Unionin suunnan ohjaaminen 

ennennäkemättömän epävarmuuden aikana oli yhtä haastavaa kuin palkitsevaakin. Olen ylpeä roolistani 

Ukrainalle annettavan tuen jatkumisessa, kilpailukyvyn priorisoimisessa ja yhteisymmärrykseen pääsemisessä 55-

valmiuspaketin merkittävien osien suhteen.  

 

Muutama viikko sitten puheenjohtaja Ursula von der Leyen uskoi minulle vastuualueen, joka koskettaa kaikkien 

eurooppalaisten elämää. Kuten puheenjohtaja totesi toimeksiantokirjeessäni, ilmaston ja luonnon suojeleminen on 

ensiarvoisen tärkeää vaurauden ja terveyden kannalta. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion edistää poliittisten 

suuntaviivojen täytäntöönpanoa ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja kilpailukykyisestä kiertotaloudesta 

vastaavana komissaarina ja toimia aktiivisena, yhteistyöhenkisenä ja sitoutuneena osana kollegiota. Harvat 

politiikanalat kattavat unionin säännöstöä yhtä laajasti kuin juuri mainitsemani. Tiivis yhteistyö kollegion muiden 

jäsenten kanssa on siis olennaisen tärkeää – toivon ja uskon, että tähänastinen poliittinen urani toimii osoituksena 

siitä, että minulla on kyky siihen.  

 

Komissaarina painottaisin voimakkaasti kansalaisille suunnattua EU-viestintää sekä vastuualueeni sisällä että sen 

ulkopuolella. Odotankin innolla vierailuja jäsenvaltioissa ja eri alueilla sekä aktiivista yhteistyötä kansainvälisten 

kumppaniemme kanssa erityisesti Kunmingin-Montrealin maailmanlaajuisen biodiversiteettikehyksen ja 

kansainvälisen muovisopimuksen puitteissa. Euroopan geopoliittisen roolin vahvistamista koskevan komission 
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tavoitteen mukaisesti pyrin myös varmistamaan, että EU osoittaa johtajuutta maailmanlaajuisessa 

ympäristöhallinnossa, erityisesti luonnon monimuotoisuuden suojelun, vesiresilienssin ja kiertotalouden osalta, 

mikä edistää sekä Euroopan kilpailukykyä maailmassa että maanosamme ympäristökestävyyttä. 

 

Komissaarina haluan myös jatkaa tärkeää työtämme sukupuolten tasa-arvon ja nuorten osallistamisen parissa. 

Parlamentti on osoittanut näissä kysymyksissä suurta johtajuutta. Kuten YK:n ympäristöohjelmassa ja OECD:n 

maailmanlaajuisessa ympäristöfoorumissa on korostettu, ympäristön muutokset vaikuttavat eri sukupuoliin eri 

tavoin. Tästä syystä aion kahdeksannen ympäristöalan toimintaohjelman vaatimusten mukaisesti edistää 

sukupuolten tasa-arvon valtavirtaistamista kaikissa ympäristöpolitiikoissa tehden yhteistyötä tasa-arvoasioista 

vastaavan komissaarin kanssa ja hyödyntäen esimerkiksi ympäristöasioiden pääosaston tasa-arvokoordinaattoria 

ja komission tasa-arvotyöryhmää. Aion varmistaa, että olennaiset sukupuolisidonnaiset vaikutukset huomioidaan 

vaikutustenarvioinneissa, ja tehdä yhteistyötä sidosryhmien kanssa näiden kysymysten tiimoilta. Tässä yhteydessä 

aion ottaa huomioon ympäristöpolitiikan yhteiskunnalliset vaikutukset naisiin, erityisesti haavoittuvassa asemassa 

olevissa yhteisöissä, ja varmistaa, että kestävä siirtymä ei syvennä olemassa olevaa eriarvoisuutta. 

 

Ympäristön laadun ja luonnon monimuotoisuuden pysyvä heikkeneminen vaikuttaa nuorempiin sukupolviin. 

Nuorilla on omia – joskus keskenään erilaisia – näkemyksiä oikeasta lähestymistavasta ympäristöpolitiikkaan, 

vesiresilienssiin ja kiertotalouteen. Siksi odotan mielenkiinnolla ensimmäistä nuorten kanssa järjestettävää 

politiikkaa koskevaa vuotuista vuoropuhelua, jonka aion järjestää toimikauteni 100 ensimmäisen päivän aikana. 

Jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, haluan erityisesti tavata nuorten edustajia ympäri EU:ta ja 

kansainvälisesti, myös ympäristöjärjestöjen edustajia ja nuoria viljelijöitä. Nämä kuulemiset auttavat minua 

ymmärtämään nuorten näkökulmaa, kun laadin vastuullani olevia politiikkoja ja edustan EU:ta 

maailmanlaajuisesti.  

 

Komission jäsenehdokkaana, joka pyytää luottamustanne, sitoudun noudattamaan tiukimpia eettisiä normeja, 

toimimaan aina perussopimusten mukaisesti ja noudattamaan komission jäsenten toimintasääntöjä. Ruotsin 

puheenjohtajakaudella painotin ennen kaikkea rehellisenä välittäjänä toimimista ja yhteisen sävelen löytämistä 

jäsenvaltioiden välille. Komissaarina en ottaisi vastaan ohjeita miltään kansalliselta hallitukselta tai muulta 

toimijalta, ja toimisin aina Euroopan hyväksi. Ilmoittaisin puheenjohtajalle välittömästi mistä tahansa tilanteesta, 

josta voisi syntyä eturistiriita suhteessa tehtäviini. En suhtaudu näihin sitoumuksiin kevyesti: olen koulutukseltani 

asianajaja, ja Ruotsin asianajajaliiton entisenä jäsenenä, pitkään palvelleena parlamentin jäsenenä ja ministerinä 

olen omistanut elämäni rehellisyyden, riippumattomuuden ja puolueettomuuden periaatteille.  

 

 

2. Vastuualueen hoito ja yhteistyö Euroopan parlamentin kanssa  

Sitoudutteko tiedottamaan parlamentille asianmukaisesti toimistanne ja yksikköjenne toimista? Miten katsotte 

olevanne vastuussa parlamentille? 

Millä tavoin olette valmis sitoutumaan yhteydenpitoon parlamentin kanssa ja läsnäoloon parlamentissa sekä 

valiokunnissa että täysistunnossa sekä avoimuuteen, yhteistyöhön ja parlamentin kantojen ja 

lainsäädäntöaloitteita koskevien pyyntöjen tehokkaaseen seurantaan? Oletteko valmis antamaan suunnitteilla 

olevia aloitteita ja käynnissä olevia menettelyitä koskevia ajankohtaisia tietoja ja asiakirjoja parlamentille 

tasaveroisesti neuvoston kanssa? 

Unionin perustamisesta lähtien sen lujuus on perustunut yhteistyöhön. Ilman yhteistyötä yli kansallisten ja 

alueellisten rajojen ja poliittisten vakaumusten Eurooppa-hanke ei olisi koskaan onnistunut. Yhteistyöperiaate on 

myös toimielinten välisten suhteiden kulmakivi. Lupaan kunnioittaa tätä periaatetta.  

 

Parlamentin pitkäaikaisena jäsenenä, entisenä EU-asioista vastaavana ministerinä ja toivottavasti tulevana 

komissaarina olen erittäin tietoinen siitä, kuinka tärkeää on olla yhteydessä kansalaisiin, joita tahdon palvella. 

Kollegion jäsenenä, joka kunnioittaa perustamissopimuksessa määrättyjä menettelyjä, katson olevani 

vastuuvelvollinen suorilla vaaleilla valituille Euroopan parlamentin jäsenille. Näin olen toiminut työskennellessäni 

hallituksessa, ja näin toimisin myös komissaarina. 

 

Parlamentti on toistuvasti osoittanut johtajuutta Euroopan kestävässä siirtymässä. Olette vaatineet selkeitä toimia 

ja tuloksia ja antaneet äänen niille kansalaisille, jotka ovat huolissaan siitä, että politiikkamme on joskus liian 

monimutkaista. Koin tämän henkilökohtaisesti osallistuessani EU-asioista vastaavana ministerinä Ruotsin 

puheenjohtajakauden aikana miltei 50 täysistuntokeskusteluun. Niiden aikana sain korvaamatonta tietoa 
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parlamentin toiveista ja huolenaiheista, mikä auttoi minua rakentamaan siltoja lainsäätäjien välille. Kestävää ja 

oikeudenmukaista siirtymää on kehitettävä yhteistyössä parlamentin kanssa, jotta varmistetaan mahdollisimman 

laaja demokraattinen tuki ja vaikuttavimmat tulokset. 

 

Lupaan jatkaa näitä keskusteluja, jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, ja pyrkiä lujittamaan 

parlamentin ja komission välistä erityissuhdetta komission puheenjohtajan poliittisissa suuntaviivoissaan 

vahvistamien sitoumusten, vuoden 2010 puitesopimuksen ja paremmasta lainsäädännöstä vuonna 2016 tehdyn 

toimielinten välisen sopimuksen mukaisesti. Komissaarina varmistaisin, että kaikki minun ja kabinettini suhteet 

parlamenttiin perustuisivat avoimuuteen, läpinäkyvyyteen, keskinäiseen luottamukseen ja säännölliseen 

tietojenvaihtoon. Varmistaisin tämän muun muassa osallistumalla henkilökohtaisesti valiokuntien kuulemisiin, 

täysistuntokeskusteluihin ja kansainvälisiin neuvotteluihin.  

 

Jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, aion noudattaa ennakoivasti puheenjohtajamme sitoumusta antaa 

parlamentille vahvempi rooli lainsäädännön alullepanossa ja laadinnassa. Keskustelisin mielelläni kaikista 

vastuualueeseeni kuuluvista parlamentin 225 artiklan mukaisista päätöslauselmista ja kävisin asiasta vastaavan 

valiokunnan kanssa jäsenneltyä vuoropuhelua. Aion myös osallistua aktiivisesti tällaisten päätöslauselmien 

johdosta käytäviin komission keskusteluihin. Jotta parlamentti voisi harjoittaa demokraattista valvontaansa 

tehokkaasti, sitoutuisin toimittamaan tarvittavat tiedot suunnitelluista aloitteista ja meneillään olevista 

lainsäädäntömenettelyistä selkeällä tavalla ja oikea-aikaisesti noudattaen samaa menettelytapaa kuin neuvostonkin 

suhteen. Nämä sitoumukset kattavat myös nopeat ja selkeät vastaukset parlamentin kantoihin ja 

lainsäädäntöaloitteita koskeviin pyyntöihin. Lisäksi aion paremmasta lainsäädännöstä tehdyn toimielinten välisen 

sopimuksen mukaisesti tietysti varmistaa, että parlamentti saa täydelliset tiedot ehdotetun lainsäädännön 

mahdollisista yhteiskunnallisista, ympäristöön liittyvistä ja taloudellisista vaikutuksista.  

 

Ympäristön, kansanterveyden ja elintarvikkeiden turvallisuuden valiokunnan kysymykset 

3. Mitä konkreettisia toimia aiotte toteuttaa EU:n vesiresilienssistrategian yhteydessä vesitehokkuuden, veden 

niukkuuden ja saastumisen sekä veteen liittyvien riskien käsittelemiseksi? Miten aiotte ottaa huomioon yksittäisten 

jäsenvaltioiden ja myös niiden maatalouteen liittyvät erityispiirteet sekä veden ja terveiden ekosysteemien välisen 

kriittisen suhteen ottaen huomioon myös käytettävissä olevat teknologiat? Mihin toimenpiteisiin aiotte ryhtyä 

korkeatasoisten vedenlaatunormien saavuttamiseksi ja ylläpitämiseksi, mukaan lukien voimassa olevan 

oikeudellisen kehyksen täytäntöönpanon valvonta? 

Veteen liittyvät kysymykset ovat maailmanlaajuisia, ja EU:n on jatkossakin osoitettava johtajuutta niihin liittyen. 

Vesihuollon kestävyys, vesiresilienssi ja veden niukkuus ovat keskeisiä haasteita EU:n ja sen jäsenvaltioiden 

tulevaisuuden kannalta. Vesi on olennaista ihmisille, yrityksille, maataloudelle, infrastruktuurille, energia-alalle, 

sisävesiliikenteelle ja kokonaisille ekosysteemeille sekä niiden tarjoamille ekosysteemipalveluille. Veteen 

kohdistuu kuitenkin jo nyt paineita monin paikoin Euroopassa ja maailmanlaajuisesti ilmastonmuutoksen, 

rakenteellisista ongelmista johtuvan huonon hallinnoinnin, kestämättömän maankäytön, hydromorfologisten 

muutosten ja saastumisen vuoksi. 

Euroopan alueet ja kaupungit kärsivät yhä useammin tappavista helleaalloista, veden niukkuudesta ja äkkitulvista. 

Puhtaan, tehokkaan ja kiertotalouteen perustuvan vesihuoltojärjestelmän varmistaminen on ratkaisevan tärkeää 

sekä kansalaisten että EU:n kestävän vaurauden ja kilpailukyvyn kannalta kaikilla talouden aloilla (ks. myös 

kysymys 8). Puhtaan veden saatavuuden varmistamisen kaikille on oltava keskeinen osa oikeudenmukaisen 

siirtymän ohjelmaa. 

EU:n vesiresilienssistrategian yleisenä tavoitteena on näin ollen ylläpitää veden laatua ja riittävyyttä EU:ssa ja sen 

ulkopuolella, parantaa EU:n vesiteollisuuden kilpailu- ja innovatiivista etua ja puuttua vesiongelmien perimmäisiin 

syihin, kuten saastumiseen, veden niukkuuteen ja ilmastonmuutoksen vaikutuksiin. Strategian on tarkoitus 

täydentää uutta eurooppalaista ilmastonmuutokseen sopeutumista koskevaa suunnitelmaa, Euroopan 

siviilipuolustusmekanismia ja eurooppalaista valtamerisopimusta. Aion tehdä tiivistä yhteistyötä ilmastotoimista, 

nettonollatavoitteesta ja puhtaasta kasvusta vastaavan komissaarin, varautumisesta ja kriisinhallinnasta vastaavan 

komissaarin sekä kalastus- ja valtameriasioista vastaavan komissaarin kanssa johdonmukaisuuden 

varmistamiseksi kaikissa veteen liittyvissä aloitteissamme. Tässä yhteydessä keskeisiä käsitteitä ovat kumppanuus 

ja solidaarisuus. 

Kattava Source-to-Sea-lähestymistapa (lähteestä mereen) on olennainen, jotta makean veden varannoista voidaan 

huolehtia veden kiertokulun kaikissa vaiheissa. Olen yhdessä kalastus- ja valtameriasioista vastaavan komissaarin 
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kanssa sitoutunut varmistamaan meri- ja rannikkoekosysteemien kestävän hoidon, jolla luodaan vankka perusta 

kukoistavalle siniselle taloudelle. 

Lähestymistapani perustuu kolmeen konkreettiseen osatekijään, joita ovat keskittyminen voimassa olevan 

lainsäädännön järjestelmälliseen täytäntöönpanoon, merkittävien investointien tekeminen vesi-infrastruktuuriin ja 

siihen liittyviin puhtaan teollisuuden teknologioihin sekä lainsäädännön yksinkertaistaminen, jos siitä on hyötyä. 

Jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, aion asettaa etusijalle keskeisen lainsäädännön täytäntöönpanon, 

jonka yhteydessä käydään vuoropuhelua asiaankuuluvien sidosryhmien kanssa, ja tarjota jäsenvaltioille räätälöityä 

tukea niiden ja eri alueiden erityistarpeisiin. Olen sitoutunut tähän vuoropuheluun, mutta en epäröi ryhtyä 

täytäntöönpanotoimiin, jos sääntöjen noudattamisessa on rakenteellisia puutteita. Rahoitustarpeiden osalta aion 

tehdä yhteistyötä Euroopan investointipankin ja muiden rahoituslaitosten ja sidosryhmien kanssa uusien 

rahoitusratkaisujen kehittämiseksi ja investointien lisäämiseksi sekä perinteisiin että luontopohjaisiin 

infrastruktuuriratkaisuihin.  

Olen tietoinen EU:n alueellisista eroista ja haasteista, minkä vuoksi tahtoisin kehittää EU:n 

vesiresilienssistrategiaa sellaiseksi, että sillä edistetään yhtenäistä lähestymistapaa vesivarojen hoitoon 

räätälöitynä kunkin jäsenvaltion erityisolosuhteisiin. Eri puolilla EU:ta esiintyy monenlaisia veteen liittyviä 

ongelmia, kuten vesivarojen niukkuus pitkittyneiden kuivuusjaksojen vuoksi, katastrofaaliset tulvat ja niin makean 

veden kuin merien vesiekosysteemien heikkeneminen. Kaikki tämä aiheuttaa suuria kustannuksia EU:n 

kansalaisille ja yrityksille. Vaikka näitä haasteita esiintyy kaikkialla unionissa, niiden esiintymistiheys ja vakavuus 

vaihtelee. Pyrin yhteistyössä koheesio- ja uudistusasioista vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa saamaan 

liikkeelle investointeja ja tukemaan uudistuksia, joilla puututaan näihin veteen liittyviin haasteisiin. 

Tavoitteenamme on oltava sosiaalisen ja alueellisen yhteenkuuluvuuden säilyttäminen sekä maaseutu- ja 

kaupunkiyhteisöjen resilienssin parantaminen kaikkialla EU:ssa.  

Olen tietoinen erityishaasteista maataloussektorilla, johon veden niukkuus ja liiallinen määrä sekä veden laadun 

heikkeneminen vaikuttavat voimakkaasti. Mielestäni on välttämätöntä toteuttaa kohdennettuja toimenpiteitä, joilla 

tuetaan vesiresilienssiin tähtääviä maatalouskäytäntöjä ja puututaan ravinteiden (kuten nitraattien) ja torjunta-

aineiden valumien vaikutuksiin, jotka heikentävät veden laatua. Pyrin yhdessä maatalous- ja elintarvikeasioista 

vastaavan komissaarin kanssa sisällyttämään vesiresilienssin uuteen maataloutta ja elintarvikkeita koskevaan 

visioon.  

Haluan edistää vesiresilienssistrategiassa myös uusien teknologioiden kehittämistä ja käyttöä helpottamalla 

rahoituksen saantia ja edistämällä vesitehokkuutta muun muassa veden uudelleenkäytön avulla. Tätä varten 

hyödynnetään vesi-infrastruktuuria, vesitehokkuutta, digitalisaatiota ja tekoälyä koskevaa EU:n vesialan 

innovatiivista osaamista ja asiantuntemusta.  

Olen sitoutunut edistämään maailmanlaajuista vesiresilienssiä, ja jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, aion 

käydä vuoropuhelua ja solmia kumppanuuksia kolmansien maiden ja erityisesti YK:n vesiasioiden 

erityislähettilään kanssa valmisteltaessa vuonna 2026 järjestettävää YK:n vesikonferenssia. Keskeisenä 

painopisteenä on turvallisen veden ja sanitaation saatavuuden varmistaminen sekä rajat ylittävän yhteistyön 

edistäminen vesiasioissa. Monenvälisten veteen liittyvien toimien tukeminen kansainvälisillä foorumeilla, kuten 

UNECE:n rajavesistösopimuksen ja YK:n aavikoitumissopimuksen puitteissa, edistää rauhaa ja vakautta 

maailmanlaajuisesti. 

 

4. Mitä konkreettisia toimenpiteitä aiotte esittää kiertotaloussäädöksen yhteydessä uusioraaka-aineiden 

markkinakysynnän luomiseksi ja jätteiden sisämarkkinoiden luomiseksi? Ulottuuko tämä säädös olemassa olevan 

lainsäädännön tarpeellisen täytäntöönpanon ohella jätteitä ja kestäviä tuotteita koskevan nykyisen kehyksen 

tarkistamista pidemmälle? Mitkä ovat odotetut vaikutukset unionin ympäristöjalanjälkeen, resurssien käyttöön ja 

EU:n kilpailukykyyn? Mihin alakohtaisiin erityistoimiin – esimerkiksi kriittisiä raaka-aineita ja tekstiilejä 

koskeviin toimiin – aiotte ryhtyä, myös kolmansista maista tulevan tuonnin osalta?  

Kiertotalouteen siirtymisen tavoitteena on siirtyä lineaarisesta mallista elinkaarimalliin tuotteiden ja materiaalien 

käytössä. Tämä on ratkaisevaa kilpailukyvyn ja taloudellisen suorituskyvyn parantamiseksi samalla kun 

pienennetään EU:n ympäristöjalanjälkeä ja riippuvuutta luonnonvarojen käytöstä. Kiertotalouteen perustuvilla 

ratkaisuilla optimoidaan resurssituottavuus ja uusiomateriaalien käyttö, ja niiden olisi oltava erottamaton osa 

puhtaan teollisuuden ohjelmaa. 
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Luonnonvarojen käyttöönotto ja jalostus aiheuttavat yli puolet maailman kasvihuonekaasupäästöistä, merkittävän 

osan terveyteen liittyvistä vaikutuksista ja suurimman osan luonnon monimuotoisuuden köyhtymisestä, kun 

otetaan huomioon maankäytön muutokset. Luonnonvarat muodostavat suurimman osuuden Euroopan 

valmistusteollisuuden tuotantopanoskustannuksista, minkä vuoksi niiden harkittu ja järkevä käyttö on ratkaisevaa 

kilpailukyvyn kannalta. EU:n teollisuus on riippuvainen kriittisistä ja strategisista raaka-aineista, ja kiertotalouden 

järjestelmät on suunniteltu siten, että resurssit pysyvät käytössä mahdollisimman pitkään, mikä rajoittaa jätteen 

syntymistä ja vähentää ulkoisia riippuvuuksia, jotka uhkaavat EU:n avointa strategista riippumattomuutta.  

Edellisellä toimikaudella on tehty huomattavasti työtä uusien aloitteiden laatimiseksi ja keskeisten säädösten 

tarkistamiseksi.  

Samaan aikaan kiertotalouden sisämarkkinat eivät ole vielä toteutuneet. 

Suurimpia haasteita EU:n kiertotalouteen siirtymisessä ovat uusioraaka-aineiden, kiertotalouden tuotteiden ja 

palvelujen suhteellisen alhainen kysyntä sekä tehottomat jätteen sisämarkkinat. Tätä korostettiin Enrico Lettan ja 

Mario Draghin raporteissa. Jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, tahtoisin kiinnittää huomiota muun muassa 

näihin osa-alueisiin.  

Kilpailukykyisen kiertotalouden toteuttamiseksi ja sisämarkkinoista saatavien hyötyjen maksimoimiseksi on 

olennaista puuttua markkinoiden tehottomuuteen (ks. myös kysymys 9). Uusioraaka-aineet ovat usein kalliimpia 

kuin primaariraaka-aineet, joiden hinnoissa ei yleensä oteta huomioon niiden käyttöönoton ja jalostuksen 

ympäristövaikutuksia. Ennen kiertotaloussäädöksen esittämistä arvioin perusteellisesti näitä haasteita ja 

tarkastelen mahdollisia ratkaisuja sidosryhmien, kansallisten viranomaisten ja liike-elämän kanssa käytävän laajan 

vuoropuhelun avulla kiinnittäen jatkuvasti huomiota kilpailukyvyn parantamiseen ja prosessien 

virtaviivaistamiseen. Tässä yhteydessä on tarkoitus esittää strategioita uusioraaka-aineiden käytön lisäämiseksi ja 

siten ympäristöjalanjäljen pienentämiseksi erityisesti kuluttaja- ja materiaalijalanjäljen osalta, mikä vahvistaa 

EU:n teollisuuden kilpailuetua.  

 Näen potentiaalia kolmessa osatekijässä:  

• Parlamentin ja neuvoston edellisellä toimikaudella hyväksymän kattavan lainsäädännön täytäntöönpano 

käytännössä. Tähän sisältyy seuranta, varhaisvaroitus ja tekninen apu sekä rahoitusratkaisujen etsiminen. 

• Sisämarkkinoiden hyödyntäminen, mikä edellyttää parempaa yhdenmukaistamista ja tehokkaampia ratkaisuja, 

jotka liittyvät esimerkiksi laajennettuun tuottajavastuuseen ja jätteeksi luokittelun päättymistä koskeviin 

kriteereihin, sekä virtaviivaistamista ja yksinkertaistamista.  

• Kiertotalouteen siirtymisen taloudellisen ulottuvuuden vahvistaminen ja kiertotalouden tuotteiden ja 

liiketoimintamallien edistäminen esimerkiksi nopeasti kasvavan sähkö- ja elektroniikkalaiteromun jätevirran 

osalta, joka sisältää runsaasti kriittisiä ja muita arvokkaita materiaaleja.  

Meidän on myös muistettava, että EU toimii globaaleilla markkinoilla ja että EU:n politiikalla on vaikutusta myös 

sen rajojen ulkopuolella. Sen vuoksi, jos nimitykseni vahvistetaan, aion työskennellä yhdessä muiden 

komissaarien kanssa kiertotalouden ulkoisen ulottuvuuden parissa. Haluan tehdä yhteistyötä tasapuolisten 

toimintaedellytysten varmistamiseksi muun muassa markkinavalvonnan avulla. Meidän on myös 

monipuolistettava kriittisten raaka-aineiden tuontia ja edistettävä kiertotaloutta puhtaan kaupan ja puhtaiden 

investointien kumppanuuksien avulla, jotta voimme kehittää pitkäaikaisia ja molempia osapuolia hyödyttäviä 

suhteita. 

Jotta voidaan määrittää tehokkaimmat ja sopivimmat välineet kiertotaloussäädöksen kannalta, haluan toteuttaa 

laajoja kuulemisia ja tehdä kattavia vaikutustenarviointeja, joissa arvioidaan tarkasti nykyisen säännöstön 

niveltyminen yhteen, mahdolliset taloudelliset vaikutukset ja hallinnollinen rasite. Katson, että voimme mennä 

nykyisen kehyksen tarkistamista pidemmälle silloin, kun se on tarkoituksenmukaista, mutta mahdollisten toimien 

on oltava kohdennettuja. Esimerkkejä välineistä, joilla voisi olla merkittävä vaikutus, ovat laajempi 

yhdenmukaistaminen, kasvavaan sähkö- ja elektroniikkalaiteromun jätevirtaan kohdistetut toimenpiteet, uusien 

markkinoiden tukeminen kierrätysmateriaalin osuutta koskevien tavoitteiden avulla, taloudelliset kannustimet ja 

julkisia hankintoja koskevien periaatteiden tarkistaminen. En pyri tässä yhden koon ratkaisuihin, vaan otan 

huomioon materiaalien moninaisuuden ja eri materiaaleihin liittyvät yksilölliset kysynnän ja tarjonnan haasteet. 

Aion jatkaa muovia, akkuja ja paristoja, pakkauksia ja tekstiilejä koskevien strategioiden ja lainsäädännön 

täytäntöönpanoa ja mukauttaa toimia kunkin alan erityispiirteiden huomioon ottamiseksi. 
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Kuten toimeksiantokirjeessäni todettiin, jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, aion lisäksi esittää uuden 

biotalousstrategian, jolla tuetaan innovointia, biomateriaalien tuotannon kasvattamista kestävällä tavalla ja 

kiertotalouteen liittyvien synergioiden hyödyntämistä (ks. myös kysymys 7). 

Aion myös hyödyntää kestävien tuotteiden ekologista suunnittelua koskevan asetuksen potentiaalia 

kiertotaloudessa, kuulla asiasta sidosryhmiä ja varmistaa, että ekologisen suunnittelun vaatimukset ovat 

suoraviivaisia, toimivia ja tehokkaita (ks. myös kysymys 9).  

Kaiken kaikkiaan tavoitteenani on valmistella kiertotaloussäädös, jolla unionin ympäristöjalanjälki saadaan 

kestävälle lasku-uralle samalla kun vahvistetaan EU:n kilpailukykyä ja edistetään avointa strategista 

riippumattomuutta.  

 

5. Miten aiotte panna täytäntöön saasteettomuustoimintasuunnitelman sen varmistamiseksi, että kaikki tarvittavat 

alat otetaan asianmukaisesti huomioon, ja aiotteko esittää lisätoimenpiteitä? Milloin aiotte esittää ehdotuksen 

REACH-asetuksen tarkistamiseksi tavalla, jolla varmistetaan sääntöjen yksinkertaistaminen ja taataan samalla 

terveyden ja ympäristön parempi suojelu ja kilpailukykyinen teollisuus? Millainen suunnitelma teillä on PFAS-

yhdisteiden osalta, jotta voidaan minimoida ihmisten ja ympäristön altistuminen niille ja samalla varmistaa selkeä 

ja toteuttamiskelpoinen kehys teollisuudelle ottamalla huomioon välttämättömät käyttötarkoitukset?  

Puhdas vesi ja ilma ovat perusoikeuksia ja kaikkien etu. Vuoden 2021 saasteettomuustoimintasuunnitelman 

mukaiset toimenpiteet on nyt saatettu päätökseen tai niiden toteutus on pitkällä. Tämä koskee myös Euroopan 

vihreän kehityksen ohjelmaan liittyvää tarkistettua, vahvistettua ja päivitettyä lainsäädäntöä, joka koskee 

ilmanlaatua, vesiä pilaavia aineita, yhdyskuntajätevesien käsittelyä, teollisuuden päästöjä, elohopeaa sekä 

haitallisten kemikaalien luokitusta, merkintöjä ja pakkaamista. Komission valitun puheenjohtajan poliittisten 

suuntaviivojen mukaisesti tulevien vuosien painopisteenä on täytäntöönpano ja jäsenvaltioiden sekä niiden 

alueiden ja kuntien tukeminen näiden uusien toimenpiteiden toteuttamisessa niin, että ne hyödyttävät yhtä lailla 

sekä yksityisiä ihmisiä, erityisesti niitä, jotka ovat heikoimmassa asemassa, että yrityksiä. 

Jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, aion laatia kattavan yleiskatsauksen edistymisestä kohti vuoden 2030 

saasteettomuustavoitteita. Keskeisiä jäljellä olevia vaiheita ovat nitraattilainsäädännön, meristrategiakehyksen ja 

uimavesilainsäädännön meneillään olevien arviointien saattaminen päätökseen sekä aiheuttamisperiaatteen 

toimivuustarkastus. Suunniteltu vesiresilienssistrategia on myös tärkeä tässä yhteydessä. 

Lisäksi valitun puheenjohtajan poliittisissa suuntaviivoissa asetetaan tavoitteeksi kemianteollisuutta koskevan 

paketin laatiminen osana puhtaan teollisuuden ohjelmaa. Tällä paketilla olisi vahvistettava 

kemikaalilainsäädännön täytäntöönpanoa tasapuolisten toimintaedellytysten varmistamiseksi, myös 

verkkomyynnin osalta, jotta kestävää liiketoimintaa harjoittavien EU:n yritysten kilpailuasemaa globaaleilla 

markkinoilla voidaan ylläpitää ja tukea. Lisäksi sen puitteissa olisi tuettava enemmän kemianteollisuuden ja 

erityisesti pk-yritysten siirtymistä turvallisempiin vaihtoehtoihin. Sitoudun valmistelemaan yhdessä taloudellisesta 

hyvinvoinnista ja teollisuusstrategiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa kemianteollisuutta 

koskevan paketin, johon sisältyy säädösehdotus REACH-asetuksen tarkistamisesta vuonna 2025 (ks. myös 

kysymys 8). Tahdon, että REACH-asetuksen tarkistuksella yksinkertaistetaan ja nykyaikaistetaan sääntelykehystä, 

jotta voidaan parantaa kestävää kilpailukykyä ja turvallisuutta EU:ssa sekä varmistaa ihmisten terveyden ja 

ympäristön suojelu. Haluan tarkistaa lupamenettelyihin ja rajoituksiin perustuvaa kaksijakoista järjestelmää siten, 

että vaarallisten aineiden käyttöä koskevien yksittäisten lupien tarvetta vähennetään merkittävästi ja 

tietovaatimuksia parannetaan keskeisten tekijöiden, kuten hormonaalisten haitta-aineiden, osalta. Näin paikataan 

tietoaukkoja ja parannetaan riskinhallintaa. 

Välttämättömistä käyttötarkoituksista huhtikuussa 2024 annetussa komission tiedonannossa todetaan, että 

haitallisilla aineilla, kuten PFAS-yhdisteillä, on merkittäviä teollisia käyttötarkoituksia, jotka ovat ratkaisevan 

tärkeitä vihreän ja digitaalisen siirtymän sekä EU:n strategisen riippumattomuuden kannalta. Nykyisen 

ehdotuksen, joka koskee PFAS-yhdisteiden käytön rajoittamista monenlaisissa kuluttajien ja teollisuuden käyttöön 

tarkoitetuissa sovelluksissa, pitäisi lisätä selkeyttä ja ennustettavuutta mahdollisimman pian. Voin jo alustavasti 

ilmoittaa, että aion pyrkiä kieltämään PFAS-yhdisteiden käytön kuluttajatuotteissa, kuten kosmetiikassa, 

elintarvikepakkausmateriaaleissa ja ulkoiluvaatteissa. Jos asianmukaisia vaihtoehtoja suorituskyvyn ja 

turvallisuuden kannalta ei ole saatavilla, kannatan PFAS-aineiden käytön jatkamista varsinkin kriittisissä 

teollisissa sovelluksissa tiukasti valvotuissa olosuhteissa, kunnes löydetään hyväksyttäviä korvaavia ratkaisuja. 
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Kannatan myös tiukkoja päästö- ja hävittämissääntöjä, joilla rajoitetaan näiden aineiden päästämistä ympäristöön, 

sekä selkeitä kannustimia innovointiin ja kestävien korvaavien ratkaisujen kehittämiseen. 

 

6. Sitoudutteko panemaan voimassa olevan luontoon liittyvän lainsäädännön täysimääräisesti ja oikea-aikaisesti 

täytäntöön ja valvomaan sen noudattamista sekä täyttämään EU:n kansainväliset sitoumukset? Miten aiotte 

varmistaa riittävän rahoituksen näiden politiikkojen täytäntöönpanolle, mukaan lukien mahdollinen erityinen 

luonnon ennallistamisrahasto seuraavassa monivuotisessa rahoituskehyksessä? Mikä on näkemyksenne puitteiden 

laatimisesta luontohyvityksille? 

Olen sitoutunut kaiken luontoon liittyvän lainsäädännön täysimääräiseen ja oikea-aikaiseen täytäntöönpanoon ja 

noudattamisen valvontaan sekä EU:n kansainvälisten biodiversiteettisitoumusten täyttämiseen erityisesti 

Kunming-Montrealin maailmanlaajuisen luonnon monimuotoisuuskehyksen puitteissa. Terveet ekosysteemit 

tarjoavat ihmisille ja yhteiskunnille moninaisia hyötyjä. Ne auttavat esimerkiksi hillitsemään ilmastonmuutosta ja 

sopeutumaan siihen, ehkäisemään katastrofiriskejä ja varmistamaan elintarviketurvan ja vedensaannin sekä 

tarjoavat monenlaisia muita ekosysteemipalveluja. Tämä on olennaista yhteiskuntiemme hyvinvoinnin ja 

talouksiemme häiriönsietokyvyn sekä pitkän aikavälin kilpailukyvyn kannalta.  

Vaikka tavoite, jonka mukaan 30 prosenttia EU:n maa-alueista olisi saatettava oikeudellisen suojelun piiriin, 

vaikuttaa olevan saavutettavissa, vastaava merialueita koskeva tavoite edellyttää lisätoimia. Lisäksi meidän on 

varmistettava, että kaikkia suojelualueita hoidetaan ja suojellaan tehokkaasti, jotta yhteiskuntamme, taloutemme 

ja tietenkin itse luonto saisi niistä parhaan hyödyn.  

Luontoa koskeva unionin säännöstö, johon sisältyvät muun muassa niin kutsutut luonnonsuojeludirektiivit sekä 

uusi luonnon ennallistamista koskeva asetus, sisältää tärkeitä mutta joustavia välineitä, jotka auttavat suojelemaan 

ja ennallistamaan ekosysteemejä, turvaamaan keskeiset ekosysteemipalvelut ja parantamaan Euroopan 

resilienssiä. Näin ne myös parantavat EU:n kilpailukykyä. Tämän säännöstön täysimääräinen täytäntöönpano ja 

noudattamisen valvonta ovat tarpeen myös EU:n kansainvälisten sitoumusten täyttämiseksi, mikä on yksi 

tärkeimmistä prioriteeteistani, jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion keskittyä täytäntöönpanoon tiiviissä yhteistyössä kaikkien sidosryhmien kanssa 

ja hyödyntää samalla kaikkia saatavilla olevia välineitä, kuten teknistä apua, valmiuksien kehittämistä, 

vaatimusten noudattamisen varmistamista ja täytäntöönpanon valvontaa. Haluan myös keskustella alueiden kanssa 

niiden kohtaamista erityisistä haasteista. Olen sitoutunut yksinkertaistamiseen, pyrin minimoimaan tarpeetonta 

hallinnollista rasitusta ja parantamaan eri politiikkojen välistä johdonmukaisuutta ja synergiaa aina kun se on 

mahdollista, kunhan se ei vaaranna politiikkojemme tavoitteita.  

Olen sitä mieltä, että meidän on otettava käyttöön digitaalisten välineiden koko potentiaali ja hyödynnettävä sitä 

nopealla aikataululla. Erityisesti maanhavainnointiteknologiat helpottavat täytäntöönpanoa ja valvontaa ja samalla 

minimoivat sidosryhmille aiheutuvan rasitteen. 

Luontopositiivisten investointien edistäminen on avainasemassa häiriönsieto- ja kilpailukykyisen talouden 

rakentamisessa. Investoimalla luontoon voimme paitsi puuttua ympäristöhaasteisiin myös tarjota uusia 

mahdollisuuksia ihmisille ja yrityksille sekä luoda työpaikkoja kehittyvillä aloilla. Tätä varten tarvitaan riittävästi 

luontoon liittyvää julkista ja yksityistä rahoitusta. 

Nykyinen monivuotinen rahoituskehys tarjoaa jo useita rahoitusmahdollisuuksia luontoon liittyen, ja niitä on 

hyödynnettävä mahdollisimman hyvin. Kuten valitun puheenjohtajan poliittisissa suuntaviivoissa todetaan, 

seuraavaa monivuotista rahoituskehystä varten tarvitaan uusi lähestymistapa nykyaikaiseen ja vahvistettuun 

talousarvioon. Meidän on pyrittävä saamaan aikaan uusi pitkän aikavälin talousarvio, joka on kohdennetumpi, 

suoraviivaisempi ja vaikuttavampi ja jossa otetaan huomioon EU:n strategiset painopisteet sekä tavoitteemme olla 

investointikomissio. Olen sitoutunut arvioimaan, miten voimme parhaiten edistää luonnon ennallistamista eri 

rahoituslähteiden avulla ja miten voimme luoda kannustimia, joilla palkitaan viljelijöitä ja muita maankäyttäjiä 

siitä, että he työskentelevät luontoa kunnioittaen. Aion tarkastella tätä aihetta yhdessä maatalous- ja 

elintarvikeasioista vastaavan komissaarin sekä talousarviosta, petostentorjunnasta ja julkisesta hallinnosta 

vastaavan komissaarin kanssa. Aluksi on pohdittava, mitä haluamme rahoittaa, jotta sen pohjalta voidaan 
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määrittää, miten tavoitteet voidaan parhaiten saavuttaa ja käytännön tulokset maksimoida. Näin voimme vahvistaa 

EU:n rahoituksen vaikutusta.  

Kun otetaan huomioon kiireellinen lisärahoituksen tarve ja sen tarjoamat merkittävät taloudelliset mahdollisuudet, 

aikomukseni on, jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, tarkastella markkinapohjaisten kannustimien 

käyttöönottoa julkisen rahoituksen täydentämiseksi. Tällaisia kannustimia ovat esimerkiksi luontoon liittyvät 

sertifikaatit ja hyvitykset, joiden tarkoituksena on palkita taloudellisesti niitä, jotka noudattavat kestäviä 

käytäntöjä. Tällaiset kannustimet voisivat myös rohkaista vakuutusyhtiöitä investoimaan enemmän elinvoimaisiin 

ekosysteemeihin, auttaa yrityksiä hyödyntämään ekosysteemipalveluja ja edistää ympäristöystävällisten tuotteiden 

kehittämistä. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion käydä vuoropuhelua asiaankuuluvien sidosryhmien kanssa ja 

jatkaa edelleen luonnon monimuotoisuuden sertifiointia ja luontohyvityksiä koskevien pilottijärjestelmien 

kehitystyötä sekä tehostaa nykyisiä kansallisia toimia. Näissä järjestelmissä olisi noudatettava tiukkoja 

laatuvaatimuksia, jotka ovat yhdenmukaisia luonnon monimuotoisuutta koskevien eurooppalaisten ja 

kansainvälisten tavoitteiden kanssa. 

 

7. Miten päivitetty biotalousstrategia vapauttaa Euroopan biotalouden potentiaalin kestävällä tavalla ja vihreän 

kehityksen ohjelmassa asetettujen tavoitteiden mukaisesti? Mihin konkreettisiin toimiin aiotte ryhtyä sellaisen 

tieteeseen perustuvan strategian käyttöönottamiseksi, joka edistää merkittävästi EU:n taloudellista kilpailukykyä 

ympäristöä ja luonnonvaroja kunnioittaen? 

EU:n kasvava biotaloussektori tuottaa vaihtoehtoisia ja innovatiivisia ratkaisuja monille muille sektoreille, joita 

ovat esimerkiksi maatalous, elintarvikeala, rakentaminen, materiaalit, kuten muovi ja tekstiilit, kemianteollisuus 

ja liikenne, sekä tarjoaa monia kiinnostavia mahdollisuuksia EU:n kansalaisille ja yrityksille. Jos nimitykseni 

komissaariksi vahvistetaan, aion tarkastella kasvavan biotaloussektorin koko potentiaalin hyödyntämistä. Uskon, 

että biotalous voi vaikuttaa merkittävästi kilpailukykyyn ja vaurauteen, sillä se täydentää merkittävällä tavalla 

kiertotaloutta ja on tärkeä osa EU:n puhtaan teollisuuden ohjelmaa. Aion esittää uuden biotalousstrategian, joka 

vastaa puheenjohtajan sitoumusta jatkaa Euroopan vihreän kehityksen ohjelman toteuttamista suunnitelmien 

mukaisesti. Pidän biotalousstrategiaa keskeisenä osana EU:n kestävän kilpailukyvyn ohjelmaa ja 

teollisuuspolitiikkaa, ja se linkittyy myös bioteknologiasäädökseen, biotieteiden strategiaan ja 

kiertotaloussäädökseen. 

Osana tehostettua biotalousstrategiaa meidän on tuettava ja mahdollistettava keskeisiä investointeja 

teknologioihin, aloihin, tuotteisiin ja materiaaleihin, jotka voivat auttaa biotalouden laajentamisessa. Kiertotalous 

on keskeinen teema, jolla varmistetaan, että biotalous vähentää ympäristöön kohdistuvia paineita, suojelee luonnon 

monimuotoisuutta ja parantaa kaikkien ekosysteemipalvelujen saatavuutta. Tämä edellyttää biomassan strategisen 

käytön edistämistä ja biomassan säilyttämistä talouden kierrossa mahdollisimman pitkään ennen sen käyttöä 

energiantuotantoon sekä toissijaisten raaka-aineiden (kuten elintarvike- ja maatalousjätteen, sivutuotteiden ja 

sivuvirtojen) käytön maksimointia. 

Katson, että lähestymistavassamme on otettava huomioon, että biomassa on uusiutuvaa mutta sitä ei riitä 

loputtomasti. Kun kilpailu biomassasta kiihtyy, on olennaista, että hallitsemme maahan ja biomassaan kohdistuvia 

paineita EU:n kansainvälisten sitoumusten, kuten Kunming-Montrealin maailmanlaajuisen luonnon 

monimuotoisuuskehyksen, mukaisesti. Tämä perustuu raaka-aineiden kestävään hankintaan ja 

kaskadikäyttöperiaatteen soveltamiseen, jotta varmistetaan, että biomassan käytössä maksimoidaan sen 

taloudellinen ja ympäristöarvo. Voimme hyödyntää kestävän bioenergian potentiaalia keskittymällä 

aliarvostettuihin raaka-aineisiin, jotka ovat kestävyyden ja kiertotalouden periaatteiden mukaisia, erityisesti 

ilmailun kaltaisilla aloilla, jotka ovat todennäköisesti riippuvaisia nestemäisistä polttoaineista myös 

tulevaisuudessa.  

Näiden tavoitteiden saavuttamiseksi strategiassa olisi yksilöitävä joukko biotalouden sektoreita ja tuotteita, joihin 

EU:n olisi ensisijaisesti keskityttävä, ja määritettävä etenemissuunnitelma niiden kasvun tukemiseksi ja näillä 

sektoreilla toimivien yritysten vahvistamiseksi. On otettava huomioon, että monissa tapauksissa biopohjaiset 

tuotteet eivät tällä hetkellä ole kustannuskilpailukykyisiä verrattuna fossiilisiin vaihtoehtoihin. Mahdollisia 

välineitä, joilla voitaisiin vahvistaa kestäviä yrityksiä ja parantaa niiden edellytyksiä siirtyä kehityksestä 

tuotantoon, voisivat olla ympäristömerkinnät, sääntelymenettelyjen yksinkertaistaminen, biopohjaisiin 

ratkaisuihin kannustaminen julkisten hankintojen avulla, toimialaa koskevien standardien laatiminen sekä 

mahdollinen biopohjaisten materiaalien osuutta koskevien vaatimusten käyttöönotto tietyissä tuoteluokissa 

huolellisen harkinnan ja kaikkien asiaankuuluvien sidosryhmien kanssa käydyn vuoropuhelun jälkeen. 
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Jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, aion kehittää strategiaa osallistavassa ja avoimessa vuoropuhelussa 

EU:n toimielinten ja sidosryhmien kanssa. Olen sitoutunut ottamaan strategiassa huomioon uusimman tieteellisen 

kehityksen ja käyttämään siinä hyväksi tuloksia, havaintoja ja tutkimuksia, jotka ovat tulleet saataville sen jälkeen, 

kun strategiaa viimeksi päivitettiin vuonna 2018. Tämä koskee esimerkiksi 2 miljardin euron arvoista Euroopan 

kiertotaloutta ja biopohjaisia ratkaisuja edistävää yhteisyritystä, joka kuuluu Horisontti Eurooppa -puiteohjelmaan. 

Tulevaisuutta silmällä pitäen meidän on myös tunnistettava, missä tarvitaan keskeisiä investointeja teknologioihin, 

aloihin, tuotteisiin tai materiaaleihin, jotka edistävät biotalouden kasvua. Samalla on kurottava umpeen 

biomassavaje erityisesti tukemalla raaka-aineiden kestävää hankintaa, maksimoimalla toissijaisten raaka-aineiden, 

kuten elintarvikkeiden ja maatalousjätteen, käyttö sekä säilyttämällä biomateriaalit materiaalikäytössä 

mahdollisimman pitkään. 

 

Teollisuus-, tutkimus- ja energiavaliokunnan kysymys  

8. Miten aiotte edistää puhtaan teollisuuden ohjelmaa? Mitä erityisesti kriittisiin raaka-aineisiin liittyviä 

toimenpiteitä aiotte toteuttaa kiertotaloussäädöksen yhteydessä? Miten aiotte edistää saasteettomuustavoitetta, ja 

mitä toimenpiteitä olisi mielestänne sisällytettävä uuteen kemianteollisuutta koskevaan pakettiin? Onko teillä 

tässä yhteydessä erityisiä PFAS-yhdisteitä koskevia suunnitelmia? Mitä toimenpiteitä aiotte esittää 

eurooppalaisen vesiresilienssiä koskevan strategian puitteissa energia-, teollisuus- ja digitaalialoilla? Miten 

aiotte kehittää uusi eurooppalainen Bauhaus -aloitetta? 

Puhtaan teollisuuden ohjelmassa tullaan esittämään tavat, joilla tuemme kilpailukykyä, resilienssiä ja strategista 

riippumattomuutta ja saavutamme samalla ilmastoneutraaliuden. Tavoitteena on vahvistaa teollisuuden 

kilpailukykyä ja hyödyntää samalla kattavasti puhdasta kiertotaloutta, jotta voidaan vähentää saastumista, 

luonnonvarojen ehtymistä ja luonnon monimuotoisuuden köyhtymistä. Aion tehdä tiivistä yhteistyötä puhtaasta, 

oikeudenmukaisesta ja kilpailukykyisestä siirtymästä vastaavan johtavan varapuheenjohtajan, taloudellisesta 

hyvinvoinnista ja teollisuusstrategiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan sekä ilmastotoimista, 

nettonollatavoitteesta ja puhtaasta kasvusta vastaavan komissaarin kanssa puhtaan teollisuuden ohjelman 

yhteydessä, jotta voimme tarjota reitin teollisuuden hiilestä irtautumiseen ja resurssitehokkaan ja puhtaan 

kiertotalouden kehittämiseen. Kiertotalouteen perustuvilla ratkaisuilla optimoidaan resurssituottavuus ja 

uusiomateriaalien käyttö, ja niiden olisi oltava erottamaton osa puhtaan teollisuuden ohjelmaa. 

Haluan, että kiertotaloussäädöksessä keskitytään pullonkauloihin, joita kiertotalouteen siirtymisessä on vielä 

jäljellä. Lettan ja Draghin raporteissa ongelmallisiksi tunnistettiin tehokkaiden kiertotalouden sisämarkkinoiden 

puute jätteiden, uusiomateriaalien ja kestävien tuotteiden osalta, uusioraaka-aineiden vähäinen kysyntä sekä se, 

ettei primaariraaka-aineiden hinnoissa oteta huomioon niiden ulkoisvaikutuksia. Kiertotaloussäädöstä koskevassa 

vaikutustenarvioinnissa on näin ollen tarkasteltava uusioraaka-aineiden kysyntään ja tarjontaan liittyviä haasteita. 

Aion myös kuulla sidosryhmiä tässä asiassa. Käyttöön otettavat toimenpiteet riippuvat tästä arvioinnista ja 

sidosryhmiltä saadusta palautteesta. Joka tapauksessa myös nykyisten sääntöjen täytäntöönpano on avainasemassa 

kiertotalouden menestymisen kannalta. Kysymykseen 4 antamassani vastauksessa luettelen mahdollisia 

osatekijöitä, jotka on otettava huomioon. Kehittämällä näitä osatekijöitä haluan helpottaa kiertotalouteen 

osallistuvien yritysten toimintaa aina kun se on mahdollista. Yksi tässä yhteydessä huomioon otettavista tekijöistä 

on se, että uusioraaka-aineiden tuottajien olisi voitava myydä tuotteitaan sisämarkkinoilla ilman, että kussakin 

jäsenvaltiossa sovelletaan erilaisia sääntöjä. 

Kiertotalouteen perustuvat ratkaisut ovat olennaisia, jotta voidaan saavuttaa kriittisiä raaka-aineita koskevan 

säädöksen tavoite, jonka mukaan kierrätettyjen strategisten raaka-aineiden osuuden pitäisi olla 25 prosenttia 

vuoteen 2030 mennessä. Ekologisen suunnittelun vaatimuksilla pitäisi myös olla mahdollista varmistaa, että 

kriittisiä raaka-aineita sisältävät tuotteet suunnitellaan kestäviksi, korjattaviksi ja kierrätettäviksi. Myös ei-kriittiset 

raaka-aineet aiheuttavat haasteita valmistajille. Monilla raaka-aineilla (teräs, sementti, muovi, biomateriaalit jne.) 

on merkittävä hiilijalanjälki, ja monet EU:n yritykset ovat riippuvaisia tuonnista kolmansista maista, minkä vuoksi 

ne ovat alttiita hintojen epävakaudelle ja toimitusvaikeuksille, ja samalla EU on haavoittuvaisempi strategisen 

riippumattomuuden näkökulmasta. 

Kuten olen jo selittänyt vastauksessani kysymykseen 5, vuoden 2021 saasteettomuustoimintasuunnitelman 

mukaiset toimenpiteet on nyt saatettu päätökseen tai niiden toteutus on pitkällä. Valitun puheenjohtajan poliittisten 

suuntaviivojen mukaisesti tulevien vuosien painopisteenä on täytäntöönpano ja jäsenvaltioiden sekä niiden 

alueiden ja maaseutu- ja kaupunkiyhteisöjen tukeminen sen varmistamisessa, että toimenpiteet ovat tehokkaita ja 

että niillä saavutetaan odotetut tulokset.  
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Valitun puheenjohtajan poliittisissa suuntaviivoissa asetetaan tavoitteeksi kemianteollisuutta koskevan paketin 

laatiminen osana puhtaan teollisuuden ohjelmaa. Sitoudun valmistelemaan yhdessä taloudellisesta hyvinvoinnista 

ja teollisuusstrategiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa lainsäädäntöehdotuksen REACH-

asetuksen tarkistamisesta vuonna 2025, kuten jo mainitsin vastauksessani kysymykseen 5. Tavoitteena on 

yksinkertaistaa ja nykyaikaistaa sääntelykehystä kestävän kilpailukyvyn ja turvallisuuden lisäämiseksi EU:ssa 

sekä ihmisten terveyden ja ympäristön suojelun varmistamiseksi. 

PFAS-yhdisteiden aiheuttama maaperän ja veden saastuminen on uhka ihmisten terveydelle ja ympäristölle ja 

aiheuttaa merkittäviä yhteiskunnallisia ja taloudellisia kustannuksia. Vastauksessani kysymykseen 5 selvitin, mikä 

on lähestymistapani PFAS-aineita koskeviin rajoituksiin sekä siihen, millaisin ehdoin niiden käyttö olisi sallittua. 

Kysymyksessä 3 olen esittänyt yksityiskohtaiset suunnitelmani EU:n vesiresilienssistrategiasta. Yksi tärkeä osa 

tätä strategiaa on kiertotalouden ja vesitehokkuuden edistäminen. Aion pyrkiä tukemaan EU:n jo nyt erittäin 

kilpailukykyisen vesiteollisuuden uusia markkinamahdollisuuksia. Maailmanlaajuisesti vesihuoltoon liittyvistä 

patenteista 40 prosenttia on eurooppalaisia, ja olen vakuuttunut yrityksiemme potentiaalista tällä alalla.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion edistää uusi eurooppalainen Bauhaus -aloitetta Euroopan vihreän kehityksen 

ohjelman jatkuvana edistäjänä. Uskon, että uusi eurooppalainen Bauhaus voi tehdä kiertotalouden näkyväksi 

kansalaisille, tutkijoille ja yrityksille käytännön hankkeiden kautta, joita toteutetaan eri jäsenvaltioissa ja niiden 

alueilla. Aion tukeutua tähän mennessä saavutettuun menestykseen ja käyttää rahoitusvälineitä tutkimuksen, 

testauksen ja hankkeiden demonstroinnin edistämiseen Bauhausin hengen ja sen kolmen keskeisen arvon – 

kestävyys, osallisuus ja esteettisyys – mukaisesti. Tavoitteena on lisätä puhtaan ja oikeudenmukaisen siirtymän 

näkyvyyttä ja yleistä sitoutumista siihen ja käyttää tässä apuna Bauhaus-yhteisön osallistumista sekä lähestyä 

aihetta ihmiskeskeisestä näkökulmasta. Aion tehdä tiivistä yhteistyötä koheesio- ja uudistusasioista vastaavan 

johtavan varapuheenjohtajan, startup-yrityksistä, tutkimuksesta ja innovoinnista vastaavan komissaarin sekä 

energia- ja asumisasioista vastaavan komissaarin kanssa.  

Sisämarkkina- ja kuluttajansuojavaliokunnan kysymys 

9. Euroopan komission puheenjohtaja pyysi Teitä toimeksiantokirjeessä johtamaan yhdessä taloudellisesta 

hyvinvoinnista ja teollisuusstrategiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa kiertotaloussäädökseen 

liittyviä toimia jätteiden sisämarkkinoiden luomiseksi ja tehostamaan pyrkimyksiänne kestävien tuotteiden 

sisämarkkinoiden kehittämiseksi. Mikä on näkemyksenne näiden tavoitteiden saavuttamisesta, ja mihin 

erityistoimiin, kuten lainsäädäntötoimenpiteisiin, aiotte ryhtyä tulevina vuosina niiden saavuttamiseksi? 

Haluan keskittyä kiertotaloussäädöksessä pullonkauloihin, joita kiertotalouteen siirtymisessä on vielä jäljellä. 

Näitä ovat muun muassa tehokkaiden kiertotalouden sisämarkkinoiden puute jätteiden, uusiomateriaalien ja 

kestävien tuotteiden osalta, uusioraaka-aineiden vähäinen kysyntä sekä se, että primaariraaka-aineiden hinnoissa 

ei oteta huomioon niiden ulkoisvaikutuksia.  

Haluankin ehdottaa kysyntä- ja tarjontapuolen toimenpiteitä osana kiertotaloussäädöstä ja yksinkertaistaa samalla 

sääntelykehystä, mistä mainittiin myös Lettan ja Draghin raporteissa. Kaikki toimenpiteet tulevat perustumaan 

kattaviin vaikutustenarviointeihin ja sidosryhmien näkemyksiin. Vastauksissani kysymyksiin 4 ja 8 olen jo 

kuvaillut visioni ja hahmotellut toimet, joihin aion ryhtyä.  

En pyri yhden koon ratkaisuihin, sillä eri materiaaleihin liittyy erilaisia kysynnän ja tarjonnan haasteita. Kaikissa 

uusioraaka-aineiden markkinoiden parantamiseen tähtäävissä toimissa otetaan huomioon se, että eri tuotteiden 

(esim. muovien, tekstiilien, metallien, biomateriaalien ja ei-metallisten mineraalien) markkinoilla on omat 

ominaispiirteensä. Tavoitteenani ovat kestävien tuotteiden sisämarkkinat, jotka vahvistavat kilpailukykyä ja 

tarjoavat kuluttajille kestäviä, korjattavissa olevia ja laadukkaita tuotteita. Nämä markkinat takaisivat tuottajille 

tasapuoliset ja yhdenmukaiset toimintaedellytykset kaikkialla Euroopassa. Tarjoamalla mahdollisuuksia 

kierrättäjille, uudelleenvalmistajille, korjaajille ja kunnostajille voisimme luoda uusia eri osaamistason 

työpaikkoja kaikissa jäsenvaltioissa, mikä edistäisi talouskasvua ja kestävyyttä. 

Jos nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, aion koordinoida työtä ensimmäisen kestävien tuotteiden ekologista 

suunnittelua koskevan työsuunnitelman hyväksymiseksi toimikauden ensimmäisenä vuonna. Suunnitelmassa 

määritetään tuoteluokat, jotka ovat keskeisimpiä uusien ekologisen suunnittelun kriteerien soveltamisen kannalta, 

ja keskitytään erityisesti vaikutuksiltaan merkittäviin kuluttaja- ja teollisuustuotteisiin. Sitoudun siihen, että nämä 

uudet standardit pohjautuvat avoimeen kuulemisprosessiin ja sidosryhmien aktiiviseen osallistumiseen ekologisen 

suunnittelun foorumin kautta. Tavoitteenani on vahvistaa vaatimukset, joilla pidennetään materiaalien ja tuotteiden 
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elinkaarta EU:n taloudessa ja samalla vähennetään sekä kuluttajien että yritysten kustannuksia ja hallinnollista 

työtä. 

Jätteiden sisämarkkinoiden osalta olemme jo toteuttaneet toimia, joilla puututaan EU:n markkinoiden 

hajanaisuuteen poistamalla eroja jätelainsäädännön saattamisessa osaksi kansallista lainsäädäntöä, tulkinnassa ja 

soveltamisessa. Jätteiden ja uusioraaka-aineiden sisämarkkinat toimivat kuitenkin edelleen puutteellisesti. Meidän 

on siis purettava jäljellä olevat esteet. Jätteiden ja niistä valmistettujen uusioraaka-aineiden sisämarkkinoita 

voidaan vielä vahvistaa esimerkiksi yhdenmukaistamalla jätteeksi luokittelun päättymistä koskevien kriteerien ja 

laajennetun tuottajavastuun tulkintaa. 

 

Maatalouden ja maaseudun kehittämisen valiokunnan kysymys 

10. Maa- ja metsätalous ovat EU:n suurimmat maankäyttäjät ja auttavat siten merkittävästi saavuttamaan 

ilmastoa ja biologista monimuotoisuutta koskevat EU:n tavoitteet. Miten aiotte tasapainottaa tavoitteet, jotka 

koskevat yhtäältä luonnon monimuotoisuuden suojelua ja luonnon säilyttämistä ja toisaalta maataloustuotannon 

säilyttämistä ja elintarviketurvan ja biomassan kestävän käytön varmistamista? Miten aiotte vahvistaa 

maatalouden vesiresilienssiä maataloustuotannon lisäämiseksi? Mitä aiotte edistää elintarvikkeita ja maataloutta 

koskevaa visiota? Miten aiotte huolehtia siitä, että maa- ja metsätalousalat sisällytetään biotalousstrategiaan? 

Strateginen vuoropuhelu EU:n maatalouden tulevaisuudesta on toiminut tärkeänä suunnannäyttäjänä toimille, 

joilla kehitetään sosiaalisesti vastuullisia, taloudellisesti kannattavia ja ympäristön kannalta kestäviä 

maatalouselintarvikejärjestelmiä. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä tiivistä yhteistyötä maatalous- ja 

elintarvikeasioista vastaavan komissaarin kanssa sekä hyödyntää strategisesta vuoropuhelusta saatuja tuloksia sen 

varmistamiseksi, että EU:n maatalousala pysyy kilpailukykyisenä, resilienttinä ja kestävänä.  

Viljelijät ja metsätalouden harjoittajat ovat merkittäviä maankäyttäjiä, joilla on läheinen yhteys 

luonnonympäristöön. He ovat riippuvaisia ja pitävät merkittävällä tavalla huolta terveestä maaperästä, puhtaasta 

vedestä ja ilmasta sekä rikkaasta luonnon monimuotoisuudesta, jotka mahdollistavat välttämättömien, turvallisten 

ja korkealaatuisten elintarvikkeiden tuottamisen kaikille. Maatalousmaa toimii myös hiilinieluna ja tarjoaa 

biotalouden eri sektoreille uusiutuvia luonnonvaroja, kuten biomassaa teollisuuden käyttöön ja 

energiantuotantoon. Viljelijät ja metsätalouden harjoittajat ovat hyvin tietoisia vaikutuksista, joita kuivuudella, 

tulvilla, maastopaloilla, veden niukkuudella ja luonnon monimuotoisuuden köyhtymisellä voi olla heidän 

toimeentuloonsa. Tällaisia vaikutuksia ovat esimerkiksi elintarviketurvallisuuden heikkeneminen sekä 

kasvintuhoojien ja eläintautien riskien lisääntyminen. Lisääntynyt kilpailu resursseista ja maasta voi myös johtaa 

korkeampiin sosiaalisiin ja taloudellisiin kustannuksiin pitkällä aikavälillä. Olen vakuuttunut siitä, että voimme 

pysäyttää luontokadon ja veden laadun heikkenemisen toimimalla yhdessä ja ottamalla käyttöön kestäviä 

maatalouskäytäntöjä. 

Meidän on varmistettava, että viljelijöillä ja metsätalouden harjoittajilla on houkutteleva ja vakaa tulotaso, joka 

vastaa heidän olennaista rooliaan luonnon hoitamisessa, maaperän elvyttämisessä sekä puhtaan veden ja ilman 

säilyttämisessä. Ravinnehuollon ja torjunta-aineiden hallinnan parantaminen on osa ratkaisua, jolla vähennetään 

saastumista ja säilytetään maaperän laatu samalla kun varmistetaan, että maatalous säilyy kilpailukykyisenä ja sitä 

harjoitetaan maapallon kestävyyden rajoissa. Ymmärrän haasteet, mutta olen sitoutunut pyrkimään tasapainoiseen 

lopputulokseen, joka hyödyttää kaikkia.  

Alkutuottajat on myös integroitava paremmin biotalouden arvoketjuun ja sen koko potentiaali on hyödynnettävä. 

Aion EU:n uuden biotalousstrategian esittelyn yhteydessä kuulla kaikkia asiaankuuluvia sidosryhmiä, viljelijät ja 

metsätalouden harjoittajat mukaan lukien, ja tehdä yhteistyötä heidän kanssaan sen varmistamiseksi, että heidän 

näkökulmansa ja tarpeensa otetaan huomioon (ks. kysymys 7).  

Viljelijät saavat elantonsa siitä, mitä he tuottavat. Se on haastava ala, joka on riippuvainen sääoloista ja muuttuvista 

markkinahinnoista. Jos haluamme, että viljelijät siirtyvät ympäristön kannalta kestävämpiin käytäntöihin, meidän 

on opittava jatkossakin siitä, mitä viljelijät ovat viime kuukausina kertoneet, jotta voimme suunnitella ja ottaa 

käyttöön uusia tapoja saavuttaa kestävyys, tukea hiilestä irtautumista ja säilyttää luonnon monimuotoisuus. Uskon 
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vahvasti myönteisten kannustimien ja palkkioiden käyttöön, kuten ekosysteemipalveluista maksettaviin 

korvauksiin näiden palvelujen ylläpidon ja kestävän käytön edistämiseksi. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion 

asettaa etusijalle luontopositiivisten toimien ja yksityisten investointien suunnittelun julkisen rahoituksen 

täydentämiseksi. Tämä koskee esimerkiksi luontohyvityksiä koskevan työn vauhdittamista tiiviissä yhteistyössä 

jäsenvaltioiden, kansainvälisten kumppanien, järjestöjen ja muiden sidosryhmien kanssa. 

Kahden valmisteilla olevan metsien ja maaperän seurantaa koskevan lainsäädäntöehdotuksen pitäisi varmistaa 

tehostettu seuranta ja kestävä metsänhoito. Jos nimitykseni vahvistetaan, odotan mielenkiinnolla yhteistyötä 

Euroopan parlamentin kanssa näissä asioissa. Olen vakuuttunut siitä, että meidän on käytettävä kannustimia, jotta 

voimme luoda metsätalouden harjoittajille oikeanlaiset puitteet metsien resilienssin vaalimiseen, mikä puolestaan 

tukee luonnon monimuotoisuutta, ilmastonmuutoksen hillitsemistä ja siihen sopeutumista sekä biotaloutta, ja että 

meidän on otettava huomioon nykyiset kestävyystoimet. Tarkoituksenani on helpottaa ja edistää yksityisen 

rahoituksen käyttöä tässä yhteydessä.  

 


